
 

 
 

 
 

 

Verslag 
 
 

Programmaraad Bodembescherming 
 

Datum: 7 maart 2024 

Tijd: 9.30 – 11.00 uur 

Plaats: MS Teams 

 

 

Aanwezig: Afwezig:  

  
Jeroen Bartels (voorzitter) Robert Hilgers (Provincie Noord-Brabant) 
Huib Mulleneers (NIBV) Tineke Weide (BOVAG) 
Iljo Fluit (NIBV) Erik van der Heijden (VTI) 
Leo van Kuijl (ODI-VDV)  

Martin de Jonker (ODI-VDV)  
Prosper Snoep (ministerie van I&W) 
Willem van der Zon (VNO-NCW) 
Maikel Prins (VTI) 
Kees Jonker (RWS) 
Dirk Walinga (IPO) 

Gasten: 
Steven Boekel (SIKB) 

Jordi Verkade (SIKB) 
Henk Koster (SIKB, notulist) 

 
 

 

 Actie door: Nr. 

1. Opening en vaststellen agenda    
De voorzitter opent de vergadering en stelt de agenda ongewijzigd vast. 
 
De afwezigen hebben zich afgemeld. 
 
Dirk Walinga wordt als nieuwe vertegenwoordiger van IPO welkom geheten 
en stelt zich voor. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

2. Rondje langs de velden 
• Dirk Walinga werkt bij de provincie Friesland en is onder meer 

geïnteresseerd in dit onderwerp vanwege zijn betrokkenheid 
met bijvoorbeeld staalslakken. Hij ziet graag de protocollen wat 
meer actueel zijn. 

• Prosper Snoep meldt dat het ministerie bezig is met de 
wijzigingen op het Bal (o.m. biodiesel, bovengrondse tanks) en 
met BRL SIKB 7700. 

• Maikel Prins maakt melding van de impact van het vervallen van 
de certificatieplicht bij bovengrondse dieseltanks en de kortere 
inspectietermijnen van ondergrondse tanks. Hij heeft 
ingesproken bij de Internetconsultatie Bal. 

• Willem van der Zon meldt dat ook Aviation fuel en Used cooking 
oil corrosie veroorzaken. Er blijkt veel benzeen en tolueen in te 
zitten. Er is geen aanleiding te denken dat dit om illegale 
bijmenging van afvalstoffen gaat. 

• Kees Jonker meldt dat inmiddels de 10.000ste vraag bij IPLO is 
binnengekomen, waarvan ongeveer 1300 vragen betrekking 
hadden op bodem. 
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 Actie door: Nr. 

• Iljo maakt melding van een goede SIKB-bestuursvergadering en 
geeft aan dat er inzake de AS SIKB 6900 nog te weinig 
inspecties plaatsvinden en dat de inspectiebedrijven samen met 
SIKB bezig zijn om een factsheet op te stellen. 

• Jordi Verkade geeft aan dat SIKB momenteel de laatste hand 
legt aan een analyse op dit punt en de resultaten en 
aandachtspunten. Vooral het gebrek aan handhaving en herstel 
van gebreken lijkt een hiaat te zijn. Prosper Snoep zal dit punt 
van handhaving bij zijn collega Leon Scholten onder de 
aandacht brengen. 

• Verder geeft Jordi aan dat de Roadshows Bodembescherming 
zeer succesvol zijn. Dat kan ook de handhaving ondersteunen!  

 

 

 

 

 

 

3. Verslag en actielijst 
 
3.1  Concept-verslag en actielijst vergadering 9 januari 2024 
Het verslag wordt vastgesteld met één tekstuele wijziging inzake 
kathodische bescherming. De actielijst wordt doorgenomen. 
 
Naar aanleiding van het verslag worden enige opmerkingen gemaakt: 

• M.b.t. agendapunt 5.1: stakeholders als banken en verzekeraars 
zijn t.a.v. klimaatbestendig bouwen ook actief. Dat geldt 
eveneens voor de industrie, waar overlast door hoog water ook 
een issue is. 

• M.b.t. de actielijst: Huib Mulleneers maakt melding van een actie 
uit het SIKB-bestuur, waar Bart Crijns heeft toegezegd om m.b.t. 
EU-processen en -regelgeving meer informatie te verschaffen. 
Prosper Snoep bevestigt dat I&W hier mee bezig is. Willem van 
der Zon zegt toe om in de volgende bijeenkomst een toelichting 
op EU-regelgeving voor de Industrie te geven. 
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4. Actualiteiten en mededelingen 

 

4.1 Stand van zaken Omgevingswet, Bal, Rbk, Programma 

Versterking Kwalibo 
 Henk Koster licht kort de stand van zaken van het Programma toe en maakt 

melding van een gesprek van de stakeholdergroep met de DG I&W en de IG 
ILT, waarin o.m. de communicatie over het Programma is besproken. De Ow 
is natuurlijk ingevoerd; er blijken nog wel problemen met het DSO te zijn. 
Het ministerie start een Project herijking van de bodemwetgeving. Zodra 
daar meer over bekend is zal informatie volgen. 

 
 
4.2 Overige mededelingen 
Bijgevoegd waren: 

• Kwartaalbericht Q4 2023, ter informatie 

• Bio-assays, rapportage NEN (reeds in bezit) 

• Project van ILT inzake Free-riders: 
https://www.ilent.nl/onderwerpen/bodemtoezicht/freeriders;   

• Rapportage TNO: The effect of bio-ethanol and bio-diesel on 
corrosion of carbon steel and Duplex steel in transport and storage 
systems. Dit rapport en de mededeling van Willem (zie boven) geeft 
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 Actie door: Nr. 

aanleiding tot verscherpte aandacht. Henk maakt melding dat het 
onderzoek naar MIC in biodiesel nog loopt. 

 
Verder: 

• Jordi meldt dat SIKB rapport 2024-1 (vervangt CUR rapport 2001/3) 
in maart aan het College wordt aangeboden. 

• Verder heeft het Wijzigingsblad BRL SIKB 7800 opengestaan voor 
publieke consultatie. Afgezien van een kleine opmerking vanuit 
Bodem+ was er geen inspraak. Over circa drie weken ligt e.e.a. voor 
bij het CCvD Tankinstallaties. 

• Jeroen geeft aan dat hij in inzake de discussie NEN en 
schemabeheerders vanwege zijn kennis van beide partijen in 
voorkomende geval een rol als ’oliemannetje’ kan vervullen. Henk 
zal dat aan Bart Crijns melden. 
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5. Governance en strategie 
 

5.1 Concept-reactie op Verzamelbrief 
De brief als voorgesteld is nog erg procesmatig. De oorspronkelijke essentie 
was om op hoofdlijn aan het ministerie aan te geven dat deze 
Programmaraad als gesprekspartner voor diverse onderwerpen kan dienen. 
Kees Jonker geeft aan dat hij verschillende onderwerpen eigenlijk meer in de 
scope van de Programmaraad Bodembeheer vindt passen. 
Afgesproken wordt dat de leden van de Programmaraad uiterlijk 22 maart 
a.s. hun input op de conceptbrief leveren, waarna Jordi en Henk de brief 
zullen afronden. Ook de Programmaraad Bodembeheer wordt betrokken. 
Henk zal alle leden (ook de niet-aanwezigen) hiervan nog even op de hoogte 
brengen. 

 
5.2 Conceptnotitie aanvaardbaar risico 
Huib Mulleneers geeft inzake de voorliggende conceptnotitie aan dat het 
uitgangspunt hiervan niet correct is: bodembescherming staat niet ter 
discussie, verwaarloosbaar risico ook niet. Maar de discussie gaat over de 
circulaire economie: wanneer kan ik secundaire bouwstoffen gebruiken en 
wanneer niet? 
Er volgt enige discussie, waarna besloten wordt dat e.e.a. nog niet 
uitgediscussieerd is. Afgesproken wordt om met Huib de notitie nog een keer 
door te nemen en een nieuw concept ten behoeve van een volgende 
bijeenkomst op te stellen 
 
5.3 Kathodische Bescherming 
Leo van Kuijl geeft een heldere presentatie over twee mogelijkheden van 
kathodische bescherming, namelijk beschermen met opofferingsanoden of 
een opgedrukt stroomsysteem. Uit de presentatie blijkt dat de laatste variant 
veel voordelen heeft (milieu, economie) en dat enkele grote bedrijven zoals 
het Havenbedrijf Rotterdam deze methode al toepassen op damwanden. De 
vraag komt op of dit ook bij tanks zou werken, omdat daar het aspect 
veiligheid natuurlijk ook van groot belang is. Aanpassing van een richtlijn of 
protocol is volgend op die discussie. 
Afgesproken wordt om de discussie in een separaat overleg te voeren (met 
i.i.g. SIKB, LvK, KJ, MP, MdJ, WvdZ. 
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 Actie door: Nr. 

5.4 Jaarprogramma Bodembescherming  
Martin de Jonker vraagt hoe hij de opmerking moet lezen dat de actualisatie 
van het schema AS SIKB 6700 wordt voorbereid. Jordi Verkade geeft aan 
dat voorbereiding hier betekent dat e.e.a. is geagendeerd voor het AC en dat 
daar voorgesteld wordt om een Begeleidingscommissie in te stellen, waarna 
gestart wordt. 
Verder zijn er geen opmerkingen op het Jaarprogramma, dat dus wordt 
vastgesteld en naar het SIKB-bestuur wordt gebracht. 
 
5.5 Gesprekskalender 
Er zijn geen opmerkingen op de Gesprekskalender. 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

6. Rondvraag 
 Er wordt geen gebruik gemaakt van de rondvraag. 
 De eerstvolgende vergaderdatum is op 13 juni 2024, op locatie bij 

VOPAK. 
 

  

 

 

 

 

 

 

  

Vergaderschema 2024   

Dinsdag 9 januari 2024 9.30 u   –  11.00 u Gouda 

Donderdag 7 maart 2024 9.30 u   –  11.00 u online 

Donderdag 13 juni 2024 13.30 u –  16.00 u Gemeenschappelijk met de PR 
Bodembeheer, locatie wrsch. Vopak 
Rotterdam-Botlek, nadere informatie 
volgt t.z.t. 

Donderdag 19 september 2024 13.30 u –  15.00 u online 

Donderdag 14 november 2024 9.30 u   –  11.30 u Gouda 

 


